

YAMAGATA MEDICAL JOURNAL

Vol. 38, No.2 August 2020

CONTENTS

Original Articles

- Effectiveness of tolvaptan and long-term prognosis in patients with liver cirrhosis
*Kazuo Okumoto, Takafumi Saito, Taketo Nishina, Kei Mizuno,
Tomohiro Katsumi, Kyoko Hoshikawa, Hiroaki Haga,
Yoshiyuki Ueno* 69

- Effects of oral care using a toothbrush and sponge brush on prefrontal cortex activity
in healthy young adults
*Naoko Kosugi, Narumi Murakami, Makoto Saegusa, Yoko Ishida,
Yumi Matsuda, Kaori Sakurada* 75

Review

- Results of Surgical treatment in diseases of gastrointestinal organs, hepato-biliary
pancreatic organs, and the breast in First Department of Surgery Yamagata University,
Post-graduate School of Medicine for 20 years
*Wataru Kimura, Toshihiro Watanabe, Osamu Hachiya, Yukinori Kamio,
Mitsuhiro Yano, Kenichi Shibata, Shuichiro Sugawara, Shinji Okazaki,
Ichiro Kawamura, Takefumi Suzuki, Mitsuki Ashino, Yuji Onodera,
Ryosuke Takahashi, Yuya Ashitomi, Ryo Nakano, Shintaro Nozu,
Shotaro Iwamoto, Takayuki Tanaka, Ayaka Akabane, Saki Takei* 87

Case Report

- A Case of Bacteremia with *Pasteurella multocida* due to Licking Contact by a Domestic Dog
*Ken Uematsu, Chifumi Iseki, Toshiyuki Kondo, Hiroyasu Sato,
Shingo Koyama, Kenichi Ishizawa* 99

Meeting Abstract

- Abstracts of the 30th Seminar of Laboratory Animal Center 103

山形医学

第38巻 第2号 令和2年8月

目次

原著

肝硬変患者におけるトルバプタンの効果と長期予後についての検討
奥本和夫, 齋藤貴史, 仁科武人, 水野 恵, 勝見智大,
星川恭子, 芳賀弘明, 上野義之…………… 69

ブラッシング用具別口腔ケアによる前頭前野脳血流量への影響についての検討
小杉菜緒子, 村上成美, 三枝 真, 石田陽子, 松田友美, 櫻田 香…………… 75

総説

山形大学第一外科20年の手術治療成績
木村 理, 渡邊利広, 蜂谷 修, 神尾幸則, 矢野充泰, 柴田健一,
菅原秀一郎, 岡崎慎史, 川村一郎, 鈴木武文, 蘆野光樹, 小野寺雄二,
高橋良輔, 安次富裕哉, 中野 亮, 野津新太郎, 岩本尚太郎,
田中喬之, 赤羽根綾香, 武井沙樹…………… 87

症例報告

飼育犬に舐められて発症した*Pasteurella multocida*による敗血症の1例
植松 健, 伊関千書, 近藤敏行, 佐藤裕康, 小山信吾, 石澤賢一…………… 99

学会報告

実験動物セミナー 第30回研究成果発表会抄録…………… 103